




04.27 

第三屆生醫獎得主東尼 ． 杭特於實驗生物

學國際組織大會發表線上唐獎講座演說

Dr. Tony Hunter, 2018 Tang Prize laureate in 
Biopharmaceutical Science, gives a Tang Prize 
Lecture online at EB 2021 

07.23 

唐獎第四屆生醫獎得主在 B i oAs i a 談論細胞

激素硏究及未來應用

2020 Tang Prize laureates in Biopharmaceutical 
Science talk about cytokine research and its 
future applications at 2021 Bio Asia-Taiwan 

�021 
— 11.26 

第一屆生技醫藥獎得主本庶佑於

第十四屆亞太國際藥理學會議發

表線上演說

Professor Tasuku Honjo, 2014 Tang 
Prize laureate in Biopharmaceutical 
Science, delivers the Nobel Lecture 
online at 2021 APFP 

11.27 

第四屆生技醫藥獎得主於第十四屆亞太國際

菓理學會議發表線上得獎人演說

2020 Tang Prize laureates in Biopharmaceutical 
Science deliver the Tang Prize Laureates' 
Lectures online at 2021 APFP 

09.19 

唐奬大師論壇法治場－台灣大學

2022 Tang Prize Masters'Forum for Rule 
of Law at National Taiwan University

09.20 

唐奬大師論壇生醫場 1－台北醫學大學

2022 Tang Prize Masters'Forum for Biopharmaceutical 
Science I at Taipei Medical University
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第五屆唐獎頒獎典禮2023年8月1日在台北福華國際文教會館隆重舉辦，這是睽違五年再度舉辦的實體頒獎典禮，邀請六位唐獎得主
來台領獎，由創辦人夫人暨唐獎董事王綺帆女士代表出席，歡迎他們的到來。也透過直播與全球分享唐獎得主對世界的卓越貢獻、認識
這個來自台灣的世界大獎。

典禮在「唐獎序曲」樂聲中揭開序幕，基金會陳振川執行長代表創辦人尹衍樑博士致詞時提到唐獎2022年迎接十週年里程碑，他引用
「管子·權修」的「十年樹木，百年樹人」，邀請全球有志之士與唐獎攜手培育頂尖人才，共創更美好的未來。唐獎評選委員會總召集人錢

煦院士也透過視訊，對六位唐獎得主表達最熱誠的祝賀。

緊接著四獎項召集人劉兆漢院士、張文昌院士、王德威院士及前召集人葉俊榮講座教授依序介紹得主及頒發獎章與證書，現場600多
位國際貴賓及產官學界代表共同見證這個榮耀時刻。中場還安排高雄達瑪呼合唱團的小朋友獻唱台灣原住民各族的傳統歌謠，清亮高
亢的歌聲感動在場所有人。

After a five-year interval, the 5th Tang Prize Award Ceremony was able to take place on-site again on August 1 at the Howard Civil 
Service International House in Taipei, with all six 2022 laureates present at the venue to receive the prize in person. Wife of the Tang 
Prize founder Dr. Samuel Yin and Tang Prize board member Leda Y.F. Wong also attended to give laureates her warmest welcome. In 
addition, the ceremony was livestreamed for global audiences to celebrate the laureates’ significant contributions in real time and to 
know more about this international prize originating from Taiwan.

The ceremony opened with the Tang Prize prelude. CEO of the Tang Prize Foundation Dr. Jenn-Chuan Chern then delivered opening 
remarks on behalf of Dr. Yin. Mentioning that the Tang Prize reached its 10th anniversary milestone in 2022, Dr. Chen quoted a 
well-known Chinese saying, “It takes a decade to grow a tree but it takes a century to nurture a generation of young talent,” to 
encourage people with dedication and determination to work with the Tang Prize to continue nurturing talent in the next one 
hundred years so as to create a better future for all. President of the Tang Prize Selection Committee Dr. Shu Chien also spoke via 
video link to offer his sincerest congratulations. 

Six laureates were introduced and presented with the prize in sequence by incumbent chairs of three Tang Prize Selection 
Committees, Dr. Chao-Han Liu for Sustainable Development, Dr. Wen-Chang Chang for Biopharmaceutical Science and Dr. David 
Der-wei Wang for Sinology, and by former chair for Rule of Law Dr. Jiunn-Rong Yeh. Over six hundred distinguished guests and 
representatives from Taiwan and abroad, across academic communities, government agencies and industrial sectors, gathered to 
witness this historic moment. There was also a special performance by the Jian-Shan Primary School Choir, featuring indigenous 
students singing folk songs from various tribal groups of Taiwan. Their melodious voices deeply touched the hearts of everyone in the 
room. 

 
















































































































































































